
Zápis z jednání Vědecké rady 

Fakulty lesnické a dřevařské ČZU v Praze 

konaného dne 5. prosince 2018 

 

Přítomni: dle prezenční listiny 

Děkan FLD prof. Turčáni přivítal členy Vědecké rady FLD (dále VR FLD). Seznámil přítomné s programem 

jednání a vyzval je k doplnění programu. Návrhy na doplnění programu nebyly vzneseny. Materiály k 

projednání obdrželi členové VR FLD v souladu s Jednacím řádem VR FLD předem elektronicky.  

Děkan FLD nechal o programu jednání hlasovat.  

Hlasování:  

počet členů VR FLD:  33 

Přítomno:  18 

Pro:    18 

Proti:    0 

Zdržel se hlasování:   0 

Program jednání VR FLD byl schválen. 

 

Ing. Jan Kašpar, Ph.D., proděkan pro vzdělávání a hodnocení kvality FLD byl děkanem FLD vyzván, aby 

představil první dva body programu a ten tak učinil.  

 

1. Informace ohledně žádosti o institucionální akreditaci pro oblast vzdělávání Lesnictví a 

dřevařství na ČZU v Praze 

Bylo konstatováno, že ČZU v Praze získala institucionální akreditaci pro oblast vzdělávání Lesnictví a 

dřevařství na dobu max. 10 let pro všechny stupně studia (bakalářské, magisterské, doktorské). 

Rozhodnutí bylo doručeno 29. 11. 2018.  

 

2. Informace ohledně akreditací studijních programů na FLD 

Ing. Kašpar představil studijní programy, které byly akreditovány v rámci institucionální akreditace.  

Jedná se o programy:  

Bakalářské studijní programy 

Lesnictví (se specializacemi Ochrana a pěstování lesních ekosystémů a Ekonomika a řízení lesního 

hospodářství), 

Forestry (se specializacemi Protection and Silviculture of Forest Ecosystems a Economics and 

Management of Forestry), 

Konzervace přírodnin a taxidermie, 

Dřevařství (se specializacemi Zpracování dřeva a Podnikání ve dřevozpracujícím a nábytkářském 

průmyslu), 



Wood Technology (se specializacemi Wood Processing a Business in Woodworking and Furniture 

Industry), a 

Systémová arboristika. 

 

Magisterské studijní programy 

Dřevařské inženýrství, 

Wood Engineering, a  

Dřevěné konstrukce a stavby na bázi dřeva. 

 

Doktorské studijní programy 

Aplikovaná geoinformatika a DPZ v lesnictví,  

Applied geoinformatics and remote sensing in forestry, 

Protipožární ochrana lesa, dřevěných materiálů a materiálů na bázi dřeva, 

Fire Protection of Forest, Timber and Wood-Based Materials, a 

Global Change Forestry. 

 

Ing. Kašpar uvedl, že na Radě pro vnitřní hodnocení (dále RVH) byly projednány připomínky pracovní 

komise a RVH schválila udělení akreditací u všech předložených žádostí o akreditaci studijních 

programů. RVH FLD udělila akreditaci všem programům na 10 let, mimo Dřevařské inženýrství 

Wood Engineering a Konzervace přírodnin a taxidermie, zde byla udělena akreditace na 5 let. 

 

V diskusi k prvním dvěma bodům programu vystoupil doc. Lojka, doc. Remeš a prof. Pichler.  

 

3. Změny v oborových radách FLD 

Děkan FLD vyzval doc. Kuštu, proděkana pro vědu, výzkum a doktorské studium, aby představil 

navržené změny v oborových radách, které předložili předseda OR Ochrana lesů a myslivost prof. Ing. 

Marek Turčáni, PhD., předseda OR Zpracování dřeva a technika v lesním hospodářství doc. Ing. Milan 

Gaff, PhD., předseda OR Pěstování lesa doc. Ing. Jiří Remeš, Ph.D. a předseda OR Biologie lesa prof. Ing. 

Milan Lstibůrek, MSc, Ph.D. 

Bylo připomenuto, že dle nového SZŘ pro studium v doktorských studijních programech je již možno 

hodnotit žádosti uchazečů o jmenování nových školitelů na VR, kteří nejsou docenti a profesoři. Tito 

uchazeči jsou hodnoceni dle Metodického doporučení pro hodnocení kvalifikace školitelů na FLD ČZU 

v Praze.  

 

Obor Ochrana lesů a myslivost  

Návrhy na nové školitele:  

Dr. Amit Roy (ČZU v Praze) 

Ing. Anna Jirošová, Ph.D. (ČZU v Praze) 

Ing. Blanka Kalinová, CSc. (ČZU v Praze) 

 

Předseda OR Ochrana lesů a myslivost prof. Ing. Marek Turčáni, PhD. stručně jednotlivé uchazeče 

představil, konstatoval, že  všichni byli OR komplexně posouzeni na základě doložených podkladů, 



splňují požadavky kladené na školitele na FLD a navrhl je na schválení VR FLD. Nikdo z členů VR FLD 

neměl k návrhu a k jednotlivým uchazečům připomínku nebo námitku. 

 

 

Hlasování:  

počet členů VR FLD:  33 

Přítomno:  22 

Pro:    22 

Proti:    0 

Zdržel se hlasování:   0 

 

 

Obor Zpracování dřeva a technika v lesním hospodářství  

 

Ukončení členství doc. Klvače v OR ZDTLH.  

doc. Ing. Milan Gaff, PhD. upřesnil důvody ukončení.  

 

Hlasování:  

počet členů VR FLD:  33 

Přítomno:  22 

Pro:    22 

Proti:    0 

Zdržel se hlasování:   0 

 

Návrhy na nové školitele: 

Ing. Miroslav Gašparík, PhD. 

 

Předseda OR Zpracování dřeva a technika v lesním hospodářství doc. Ing. Milan Gaff, PhD. stručně 

uchazeče představil. Konstatoval, že  OR Ing. Gašparíka komplexně posoudila na základě doložených 

podkladů, splňuje požadavky kladené na školitele na FLD a navrhl ho na schválení VR FLD. Nikdo z členů 

VR FLD neměl k návrhu připomínku nebo námitku. 

 

Hlasování:  

počet členů VR FLD:  33 

Přítomno:  23 

Pro:    23 

Proti:    0 

Zdržel se hlasování:   0 

 

 

Obor Pěstování lesa 

 

Návrh na členství v OR PL: 

 

doc. Ing. Lukáš Bílek, Ph.D. (ČZU v Praze) 

doc. Ing. Radek Pokorný, Ph.D. (MENDELU v Brně) 

 



Předseda OR Pěstování lesa doc. Ing. Jiří Remeš, Ph.D. stručně tento návrh zdůvodnil. 

Nikdo z členů VR FLD neměl k návrhu připomínku nebo námitku. 

 

 

Hlasování:  

počet členů VR FLD:  33 

Přítomno:  23 

Pro:    23 

Proti:    0 

Zdržel se hlasování:   0 

 

 

Obor Biologie lesa  

 

Návrh na nové školitele:  

 

Ing. Anna Jirošová, Ph.D. (ČZU v Praze) 

 

Předseda OR Biologie lesa prof. Ing. Milan Lstibůrek, MSc, Ph.D. stručně uchazečku představil. 

Konstatoval, že  OR Ing. Jirošovou komplexně posoudila na základě doložených podkladů, splňuje 

požadavky kladené na školitele na FLD a navrhl ji na schválení VR FLD. Nikdo z členů VR FLD neměl 

k návrhu připomínku nebo námitku. 

 

Hlasování:  

počet členů VR FLD:  33 

Přítomno:  23 

Pro:    23 

Proti:    0 

Zdržel se hlasování:   0 

 

 

4. Diskuse k situaci v lesnicko-dřevařském sektoru 

Děkan FLD navázal na diskusi z VR FLD z 10. 10. 2018 a vyzval členy VR FLD, aby na dané téma 

diskutovali.  

Do diskuse se opakovaně zapojili: doc. Remeš, prof. Jankovský, Ing. Vlkanova, prof. Šišák, prof. Pichler, 

Ing. Pražan, prof. Lstibůrek, doc. Hart a prof. Svoboda. 

Diskuse se týkala např. socioekonomických dopadů kůrovcové kalamity na společnost, situace 

v dřevozpracujícím průmyslu či současného managamentu zvěře. Diskuze byla přínosná s ohledem na 

vyjasnění argumentací, strategií, postojů a prioritních cílů vůči odborné i laické veřejnosti.  

Proběhla rovněž diskuse o zaujetí stanoviska FLD k předmětné problematice. S ohledem na 

různorodost názorů je takové stanovisko komplikované připravit. Určitou možností by mohlo být 

stanovisko děkanů 3 lesnických fakult (LF Technické univerzity ve Zvolenu, LDF MENDELU Brno a FLD 

ČZU v Praze). 

 



5. Různé 

Děkan FLD připomněl termíny zasedání VR FLD v roce 2019:  

27. 2. 2019 (na VR FLD byl původně uveden termín 20. 2. 2019) 

15. 5. 2019 

9. 10. 2019 

4. 12. 2019 

 

Doc. Kušta přednesl návrh usnesení.  

Usnesení VR FLD 5. 12. 2018 

Členové VR FLD byli informováni o výsledku žádosti o udělení institucionální akreditace pro obor 

vzdělávání Lesnictví a dřevařství. 

Členové VR FLD byli informováni o výsledku žádostí o akreditace studijních programů v rámci 

institucionální akreditace.  

VR FLD schválila změny pro DSP Ochrana lesů a myslivost, které navrhl předseda OR prof. Ing. Marek 

Turčáni, PhD., konkrétně se jednalo o: 

 

schválení za školitele v oborové radě:  

Dr. Amit Roy     ČZU v Praze 

Ing. Anna Jirošová, Ph.D.   ČZU v Praze 

Ing. Blanka Kalinová, CSc.   ČZU v Praze 

 

VR FLD schválila změny pro DSP Zpracování dřeva a technika v lesním hospodářství, které navrhl 

předseda OR doc. Ing. Milan Gaff, PhD., konkrétně se jednalo o: 

 

ukončení členství v oborové radě: 

doc. Ing. Radomír Klvač, Ph.D.   MENDELU v Brně 

 

schválení za školitele v oborové radě: 

Ing. Miroslav Gašparík, PhD.   ČZU v Praze 

 

VR FLD schválila změny pro DSP Pěstování lesa, které navrhl předseda OR doc. Ing. Jiří Remeš, Ph.D., 

konkrétně se jednalo o:  

 

schválení členství v oborové radě: 

doc. Ing. Lukáš Bílek, Ph.D.   ČZU v Praze 

doc. Ing. Radek Pokorný, Ph.D.   MENDELU v Brně 

 

VR FLD schválila změny pro DSP Biologie lesa, které navrhl předseda OR prof. Ing. Milan Lstibůrek, MSc, 

Ph.D., konkrétně se jednalo o: 

 

schválení za školitele v oborové radě: 

Ing. Anna Jirošová, Ph.D.   ČZU v Praze 

 

Na VR FLD byl diskutován současný stav v lesnicko-dřevařském sektoru v ČR. 



Děkan FLD požádal členy VR FLD o vyjádření k usnesení a hlasování o něm. Žádný člen VR FLD neměl k 

návrhu usnesení připomínky. 

 

Hlasování:  

počet členů VR FLD:  33 

Přítomno:  19 

Pro:    19 

Proti:    0 

Zdržel se hlasování:   0 

 

Usnesení VR FLD 5. 12. 2018 bylo schváleno. 

 

Závěrem děkan FLD poděkoval všem přítomným za účast a jednání VR FLD ukončil. 

 

 

 

Praha 5. 12. 2018 

 

 

 

                                                               prof. Ing. Marek Turčáni, PhD. 

                       děkan FLD ČZU v Praze 


